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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miként állunk a korai fejlesztéssel?" 

Nagyon fontos lenne, hogy már az óvodai évek alatt hatékonyabb legyen a problémákkal küzdő 
gyerekek felzárkóztatása. A biztos kezdet gyerekházak programja ugyan jó kezdeményezés, de 
korántsem elegendő a bajok orvoslásához.

Szükséges lenne, hogy ahol kell, ott plusz státuszt, gyógypedagógust, mozgásterapeutát adjanak. Az
óvodai nevelésnél véleményünk szerint célszerű lenne az óvoda-gyógypedagógus képzést és külön 
státuszt támogatni? A felzárkóztatandó gyerekeknél idejekorán kellene elkezdeni a speciális 
fejlesztéseket, amelyre most nincs elég szakember. Miért gondolják, hogy az „utazó 
gyógypedagógus”, az „utazó pszichológus” hatékonysága erősebb, mint az intézményi státusz? 
Személyes és családi terápiát nem lehet érdemben ellátni státusz nélkül! A korai lemorzsolódás 
csökkentését ezek a foglalkozások pedig elősegítenék. Miért nem tesz ennek érdekében kellő 
odafigyeléssel a kormány hatékony intézkedéseket?


